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Abstract:

By the middle of the 3rd century ,the islamic maghreb was divided
between different political and sectarian forces, this situation encouraged the
emergence and transmission of the doctrinal ideological calls ,especially the
shiites which targeted the middle Maghreb in general and the kutama country in
particular, by tracing the status of the cultural and social factor through the
various stages, this is by reviuwing the field of advocacy,and discussing its
chronology from the various narratives through to its stages, the people and

tribes active in it, down to its role and social impact.
Résumé:

Au milieu du 3ém siécle, le Maghreb islamique est divisé entre différentes
forces politique ‘et sectaires, cette situation favoris 1’émergence et Ia
transmission des appels idéologiques levantins, notamment les chiites avec les
Ismailis, qui ciblaient le Maghreb central en général et les kutama, en retracant
le statut du facteur culturel et social a travers les différentes étapes c’est en
passant en revue le champ du plaidoyer, et en discutant de sa chronologie depuis

les différents récits jusqu'a ses étapes, les peuples et les tribus qui y sont actifs,

en bas a son role et a son impact culturel et social.



